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Kõrveküla                     09.02.2024 

  

 

Aeg: 09.02.2024, algus kell 13.00, lõpp kell 14.50 

Koosolekut juhatas komisjoni esimees Kert Kingo.  

Protokollis Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa: Kert Kingo, Aivar Soop, Priit Kirss, Marike Adamka ja Valeeri 

Rubeika. 

 

Päevakord: 

1. 2023. aasta valla eelarve täitmine; 

2. Valla majanduslik olukord muutunud majanduskeskkonnas; 

3. Ülevaade sisekontrolöri 2023. aasta tegevustest; 

4. Revisjonikomisjoni 2024. aasta tööplaani kinnitamine; 

5. Kohapeal algatatud teemad. 

 

Revisjonikomisjon kinnitab päevakorra ühehäälselt. 

 

1. 2023. aasta valla eelarve täitmine 

Eelarve täitmist tutvustab rahandusosakonna juhataja Ulvi Viilvere. 

Komisjonile on saadetud 2023. aasta eelarve täitmise tabel ja selle tabeli kohta esitavad 

komisjoni liikmed küsimusi: 

- ülevaade ülekulutatud eelarve artiklitest; 

- saldoandmike võrdlus (tulude laekumine); 

- kohustuste tasumine (laenude maksed, kahe tabeli võrdluses vahe 140 tuhat); 

Komisjon soovib saada kohustuste tasumise eelarvelise numbri kohta kirjalikku seletust. 

Vastus peab olema argumenteeritud ja analüüsitud. 

- avalike alade puhastus. 

Täitmises on vahe 200 tuhat ja 2024 eelarve number on kahes tabelis erinev. 

Komisjon soovib ka sellele kirjalikku seletust. 

- võlakohustused kokku aasta lõpu seisuga. 

Aasta lõpus raha valla arvel 17 tuhat eurot 31.12.2023 seisuga. Aasta lõpuga oli üleval 825 

tuhat maksmata arveid, millest 700-800 tuhat oleks pidanud ära maksma 2023. aastal. 

Rahandusosakonna juhataja Ulvi Viilvere sõnul tasutaks need arved tasandusfondi ja 

suurema tulumaksu laekumise vahenditest. Vald on küsinud rahandusministeeriumilt  

ettemaksu 200 tuhat. 

 

 

 



Komisjon tahab saada kirjalikult vastuseid järgmistele teemadele: 

- vallavalitsuse koondamise tasud (mitu koondati, mis summad vabanesid ja kelle vahel 

jagati); 

- lasteaiaõpetajate palgad on õpetajate palgaga seotud ja õpetajatele leiti lisa rahastus, siis  

kas ja kuidas makstakse lasteaiaõpetajatele täiendav raha juurde, kust see raha tuleb, kes 

maksab ja kas makstakse ja kuna makstakse (kas ka tagantjärgi); 

- sellel ajal kui õpetajad streikisid, siis selle aja eest palka ei maksta, aga see palgafond 

on kinnitatud valla eelarvega volikogu poolt. Kas asutuse juhil on õigus seda palgafondi 

kasutada, mis moodi ja kuidas?  

Valla seisukoht on, et koolijuhil on õigus neid summasid kasutada oma palgafondi ulatuses. 

 

2. Valla majanduslik olukord muutunud majanduskeskkonnas 

Teemat tutvustab vallavanem Jarno Laur. 

See, et majanduses pole kõige lihtsam aeg, on näha erinevatest kohtadest. Põhiline indikaator 

on töötuse määr ja see on viimase poole aasta jooksul tõusnud. Vallas kasvavad ka 

maksumaksjate numbrid, aga ka selles osas on tõus väiksem. Hetkel tähendab see meile 

tagasihoidlikuma eelarve tegemist. Eelarve tuluprognoos liiga mustates toonides ei ole. Kasvab 

ka elanike arv, 400+ inimest tuleb juurde. Ehituses on hetkel kolm kortermaja, vanadekodu, 

paar poodi on ehituses. Keeruline on, aga eelarve prognoos peab.  

 

Kert Kingo: Sellises majanduslikus olukorras peab vald oma otsused põhjalikult üle vaatama, 

aga selles olukorras võttis vald ikkagi laenusid juurde? Eelmise ettekandja käest kuulsime, et 

vallal oli aasta lõpus raskusi arvete maksmisega ja pidi ettemaksu küsima. Komisjon on pikemat 

aega juba põhjusega mures valla juhtimisega ja rahaliste vahendite juhtimisega. Peab niimoodi 

prognoosima, et oleks maandatud kõik riskid. 

 

Aivar Soop: Saime eelmise ettekandja käest teada, et aasta lõpus oli arvel 17 tuhat ja maksmata 

arveid oli vallal 700-800 tuhat. Hetkel vallavanem ütles, et ta on optimistlik, aga kuna 700-800 

tuhat ei ole 2024. aasta eelarves sees, siis kuidas on plaanitud nende arvete maksmine? 

Jarno Laur: See on nõuete saldos sees ja eelarves arvestatud. 

Hariduskeskuse maksumus:  

- Keskuse tee 1 miljon koos torustikega; 

- Lasteaed 6,5 kuni 9,5, hetkel täpset summat ei tea; 

- Eskiisi pealt koolimaja 34 miljonit, eesmärk projekteerimisel saada 25 miljoni peale; 

- Spordihoonet ei ole me ära eelarvestanud, sest seda vald ehitada ei jõua lähiajal; 

- Side on välja ehitatud, tuleb kaugküte ja lisandub liitumistasu; 

- Elekter mille liitumistasu taotlused on esitatud ja tulevad ampri tasu järgi. Täna on 

vald taotlenud 200 amprit lasteaiale (276 eurot (koos km) on ühe ampri hind). 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

3. Ülevaade sisekontrolöri 2023. aasta tegevustest 

Sisekontrolör annab ülevaate 2023. aasta tegevusest (esitlus lisatud protokollile). 

 

Komisjon leiab, et vallavalitsus pole kehtestanud reegleid, millistel alustel tuleb asutuse juhil 

toimetada. Siit pinnalt on tekkinud pahandused ja ebameeldivused. Koolijuhid pole saanud 

tuge, et kuidas paberimajandusega hakkama saada, mida neilt oodatakse ja mis nõuded on, aga 

need oleks pidanud kehtestama vallavalitsus.  

 



Komisjonile saata dokumentatsioon, kuidas vald on õppeasutuste tööd korraldanud, 

millised reeglid kehtestanud.  

 

4. Revisjonikomisjoni 2024. aasta tööplaani kinnitamine 

Komisjon lisab olemasolevasse tööplaani kaks punkti juurde: 

- Tartu valla allasutuste töö korraldamise alusdokumentatsiooni kontrollimine – 

aastaringselt. 

- Sisekontrolöri tegevuse monitoorimine ja aruandluse läbivaatamine ning kontrollimine 

– aastaringselt. 

Komisjon saadab 2024. aasta tööplaani volikogule kinnitamiseks. 

 

 

 

 

Kert Kingo        Kadri Linamägi 

Komisjoni esimees       Protokollija 


